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Budapest Főváros IX. Kerület 
Ferencváros Önkormányzatának 
Egészségügyi, Szociális, Sport Ifjúsági 
és Civil Bizottsága 
 
 

Jegyzőkönyv 
készült az Egészségügyi, Szociális, Sport Ifjúsági és Civil Bizottság 2024. január 29-én 

13.00 órakor megtartott rendes nyílt üléséről 
 
Ülés helye: Polgármesteri Hivatal – Bakáts tér 14. 

II. emeleti ülésterem 
 
Jelen vannak:                  Torzsa Sándor elnök, 

Jancsó Andrea,  
Takács Zoltán,  
Zombory Miklós,  
Sajó Ákos (igazoltan távol), 
Deutsch László,  
Péter Lajos,  
Vida Barbara, 
Kelemen László, 
Illyés Miklós,  
Haladi-Bús Balázs (igazoltan távol) tagok. 

 
Hivatal részéről: Reiner Roland alpolgármester, Döme Zsuzsanna alpolgármester, Baloghné dr. Nagy Edit jegyző, 
dr. Ruzsits Ákos Jenő aljegyző, Romhányi Ildikó irodavezető, Hajdú Erika csoportvezető, Szilágyi Imre irodavezető, 
Halmai András irodavezető-helyettes, Hidasi Gábor sportreferens, Nehéz Jenő informatikus, Benkő Irén Erzsébet 
jegyzőkönyvvezető. 
 
Meghívottak: Czakóné Dobó Krisztina – a Ferencvárosi Intézmény Üzemeltetési Központ vezetője, Keresztesi 
Krisztina Dóra - a Ferencvárosi Intézmény Üzemeltetési Központ munkatársa, Dr. Mechler András - a FESZ Kft. 
igazgatója, Dobák-Kiss Tímea – a FESZGYI munkatársa, Bázsa-Mosó László – a FESZGYI általános 
igazgatóhelyettese, Ódor Terézia – a FESZGYI munkatársa, Lombos Petra – a Ferencvárosi Tanácsadó Központ 
a Kapcsolati Erőszak Ellen vezetője, Gyurákovics Andrea önkormányzati képviselő, Intzoglu István. 
 
 
Torzsa Sándor: Nagyon sok szeretettel köszöntöm a Bizottság tagjait. Megállapítom, hogy a Bizottság 9 fővel 
határozatképes, a bizottsági ülést 13.13 órakor megnyitom. Szeretnék elnézést kérni mindenkitől a technikai 
problémák miatt. Megkérdezem, hogy van-e valakinek a napirendhez hozzászólása, vagy napirend előtti 
hozzászólása? Ilyen én nem látok, kérem, szavazzunk a napirendről. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 1/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Napirend: 

 
1./ Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetés rendelete (II. forduló) 

10/2024., 10/2-4/2024. sz. előterjesztések  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
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2./ Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2023. évi költségvetés módosítása 
(egyfordulóban) 

9/2024., 9/2-3/2024. sz. előterjesztések  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
3./ Javaslat a Ferencvárosi Egészségügyi Szolgálat Alapító okiratának elfogadásával történő megalapítására, a 
megalakuló költségvetési szerv vezetőjének átmeneti megbízása valamint az új költségvetési szerv gazdasági 
igazgatói (magasabb vezetői) feladatok ellátására vonatkozó pályázati kiírás elfogadása 

14/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
4./ A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési intézmények (óvodák) 

és a Ferencvárosi Egyesített Bölcsődei Intézmények 2024. évi nyári és téli nyitvatartási rendje, valamint a 2024. 
évi munkaszüneti napok miatt áthelyezett munkanapok ügyelete 

5/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
 

5./ Döntés a Fővárosi Szolidaritási Alap 2023 felhívására történő pályázatok benyújtásáról 
15/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
6./ FESZGYI számára iroda tervezése a Márton utca 8. épület-felújítás keretében 

12/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Torzsa Sándor önkormányzati képviselő 

 
7./ Javaslat a 10. sz. háziorvosi körzet működtetésére 

 Sz-1/2024. sz. előterjesztés 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
8./ Szociális alapon bérbeadott lakás elidegenítése 

 Sz-14/2024. sz. előterjesztés 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
 

9./ Személyi térítési díj méltányossági kérelme 
Sz-2/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
(9 igen, egyhangú) 

A szavazásban 9 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
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NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA:  
 
1./ Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetés rendelete (II. 
forduló) 

10/2024., 10/2-4/2024. sz. előterjesztések  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Torzsa Sándor: Gondolom, hogy előterjesztő megbízásából Reiner Roland alpolgármester úr fog válaszolni a 
vitában felmerülő kérdésekre. Kérdezem, hogy van-e kérdés, észrevétel a költségvetéshez? 
 
Illyés Miklós: Három dolgot szeretnék megemlíteni. Az I. fordulóban felvetettem, hogy a Deák Közalapítványnak 
megmaradt ez a 12,5 millió forintja, és a II. fordulóban még úgy láttam, hogy egyetértés van, hogy itt emelni kellene. 
Bár nem említettem, hogy mennyivel, de a 12,5 millió forint kb. 10 éve 12,5 millió forint. Ha ezt lehetne az általános 
tartalék terhére 15 millió forintra emelni, azt megköszönné az Alapítvány. A másik, azt is említettem az I. fordulóban, 
hogy a köztisztviselők és közalkalmazottak cafetériája között elég jelentős különbség van. Boncolgattuk, hogy ez 
most több vagy jobb munka eredménye, vagy a tisztelt képviselők csak az egyikről tudnak igazából szavazni, a 
köztisztviselőkről. Meg lehetne azt vizsgálni, hogy valamennyire legalább közelítsen a közalkalmazottaknak a 
cafetériája a köztisztviselőkéhez. A harmadik az, hogy a FESZ átalakítása fog megtörténni, és itt a költségvetésben 
nem igazán láttam, hogy erre, pedig biztos lesznek pénzügyi vonatkozásai, van-e legalább valamilyen közelítő terv, 
hogy ez hogyan fog alakulni? 
 
Vida Barbara: Engem az érdekel, hogy a lakáslemondásokkal megemelkednek a térítések, ez 900 millió forint 
fölött van most, ezt mi indokolja? Ilyen sokan adják vissza a szociális bérlakást? Valamit lehet erről tudni, hogy 
miért? Ezen a rehabilitációs megváltások is rajta vannak. Akkor is feltenném ezt a kérdést, amennyire tudom, 
vannak, akik most adnak le szociális bérlakást, ott esetleg nem tudom, hogy nem lehet a családsegítővel vagy 
valakivel együttműködve még változtatni? Nyilván nem ezeken, de hogy miért költöznek el magyarán mondva ezek 
az emberek? 
 
Deutsch László: Miután a Lokálpatriótáknak két előterjesztése volt annak idején, ami nem került a Képviselő-
testület elé, ezért tartva a szavunkat, változatlanul nem szavaznak a költségvetésről. 
 
Torzsa Sándor: Szeretnék Illyés Miklóshoz egy tisztázó kérdést feltenni. Ha jól értettem, akkor volt egy módosító 
javaslata, hogy a 6110-es költségvetési sorról az általános tartalék terhére12,5 millió forint kerüljön át a 3232-es 
költségvetési sorra, a Deák Alapítvány támogatására.   
 
Reiner Roland: A 3111-es lakáslemondás térítési költségvetési sor, bár a bizottsági Elnök Úr közben 
jegyzőkönyvön kívül már reagált, de akkor én is megerősítem, hogy tehát arról a sorról fizetjük valóban a kiürítés 
során azokat az összegeket, akik nem lakást, hanem pénzbeli megváltást kérnek. A tavalyi évben döntöttünk hét 
épületnek a kiürítéséről. Az I. fordulóban is már egy viszonylag nagy összeg volt beállítva, ez most még tovább is 
emelkedett. Lényegében az, hogy annak a hét háznak a várható kiürítésének meglegyen a fedezete. Valóban 
kisebb mértékben fizetünk innen olyan kiadásokat is, amikor valaki visszaadja a lakását. Alapvetően azt látjuk, 
hogy olyanok adják vissza, akiknek erre ebben az értelemben nincs szükségük, de nyilvánvalóan, ha van ennek a 
Bizottságnak egy olyan javaslata, hogy az ilyen típusú visszaadások esetén készüljön valamilyen hatástanulmány, 
vagy egyáltalán annak a vizsgálata a FESZGYI részéről, hogy itt milyen életkörülmények vannak a háttérben, 
szerintem annak nincs akadály. Azt szerintem a FESZGYI tudja vállalni. A Deák Alapítvány sora azért maradt 
igazából ezen az összegen, mert korábban döntött a Képviselő-testület erről az összegről. Ez minden évben szóba 
kerül, hogy ez a Deák Alapítvány által kiírt éves keretösszeg mennyi legyen, és milyen kiosztásban legyen. Nem 
volt erről korábban döntés arra vonatkozóan, hogy ez a sor legyen megemelve. Nyilván, ha meg lesz emelve, akkor 
ehhez hozzá kell igazítani a pályázati rendszert. 
 
Torzsa Sándor: További kérdés, észrevétel nincs. Kérem, először szavazzunk Illyés Miklós úr módosító 
javaslatáról, amit ismertettem, hogy a 6111. költségvetési sorról kerüljön át 2,5 millió forint a Deák Alapítványhoz.  
 
Több hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 



4 

 

ESZSICB 2/2024. (I.29.) sz. 
Határozat 

Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
10/2024. – ”Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetés rendelete (II. 
forduló)” című – előterjesztést azzal a kiegészítéssel, hogy a 6111. költségvetési sorról kerüljön átcsoportosításra 

az általános tartalék terhére 2,5 millió forint a 3232. költségvetési sorra a Deák Alapítványhoz. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

                (8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
 
 
Torzsa Sándor: Kérem, hogy ezzel a módosító javaslattal, illetve a kiküldött módosító javaslatokkal, melyek nyilván 
részét képezik az előterjesztésnek, szavazzunk a 10/2024. és 10/4/224. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
 
ESZSICB 3/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
10/2024. – ”Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetés rendelete (II. 
forduló)” és a 10/4/2024. – „Előterjesztői kiegészítés a Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros 
Önkormányzatának 2024. évi költségvetésről szóló 10/2024. sz. elterjesztéshez” című – előterjesztéseket az 
ESZSICB 2/2024. (I.29.) sz. határozat figyelembevételével. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

                (6 igen, 2 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Illyés Miklós                                                                         Tartózkodott 
Zombory Miklós                                                                   Tartózkodott 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
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2./ Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2023. évi költségvetés módosítása 
(egyfordulóban) 

9/2024., 9/2-3/2024. sz. előterjesztések  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 

Torzsa Sándor: Ehhez a napirendhez is érkezett módosító javaslat. Kérdezem, hogy van-e kérdés, hozzászólás? 
Nincs. Kérem, szavazzunk a 9/2024. és 9/3/2024. sz. előterjesztések határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 4/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
9/2024. – ”Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros Önkormányzatának 2023. évi költségvetés módosítása 
(egyfordulóban)” és a 9/3/2024. – „Előterjesztői kiegészítés a Budapest Főváros IX. kerület Ferencváros 

Önkormányzatának 2023. évi költségvetésről szóló 9/2024. sz. elterjesztéshez”” című – előterjesztést. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

                (6 igen, 2 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Illyés Miklós                                                                         Tartózkodott 
Zombory Miklós                                                                   Tartózkodott 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
 
 
3./ Javaslat a Ferencvárosi Egészségügyi Szolgálat Alapító okiratának elfogadásával történő 
megalapítására, a megalakuló költségvetési szerv vezetőjének átmeneti megbízása valamint az új 
költségvetési szerv gazdasági igazgatói (magasabb vezetői) feladatok ellátására vonatkozó pályázati kiírás 
elfogadása 

14/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Zombory Miklós: Nagyon sokak által ismert, hogy hét évet szoros kapcsolatban voltam az egészségügyi 
szolgálattal, másképpen az SZTK szakrendelővel. Elég sok néven volt, és most ismét névváltoztatás következik. 
Kérdésem a következő, hogyha beleélem magam orvosnak, asszisztensnek, technikai dolgozóknak a szerepébe, 
akkor ebből az átalakításból mit fognak személyesen érezni, mind erkölcsileg, mind anyagilag, mind esetleg 
besorolás, stb, Igazgató Úrtól kérdezem? Tudom, hogy a jelenlegi besorolásuk egészségügyi szolgálati jogviszony. 
Kérdésem, hogy ez marad, nem marad? Tehát aggódom a dolgozókért, mert azért a hét év alatt elég szoros 
kapcsolat alakult ki közöttünk, és így szeretném megkérdezni, hogy ez hogyan lesz, munkaszerződés, stb., ha 
Igazgató Úr erre válaszolna. 
 
Torzsa Sándor: Hadd mondjam el Zombory Miklós képviselő úrnak, hogy ezt nem önszántából teszi az 
Önkormányzat, hanem felsőbb törvényi kötelezettségünk. Nekem is lenne egy kérdésem, igazából Jegyző 
Asszonyt szeretném kérdezni, hogy segítsen nekem, hogy egy Képviselő-testületnek a munkarendje, amiről 
szokott dönteni, minek minősül? Egy határozatnak, vagy az csak egy ilyen javaslatcsomag? Tehát annak milyen 
kötőereje van? 
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Baloghné dr. Nagy Edit: Feltételezem, hogy ezt bizottsági Elnök Úr viccesen kérdezte tőlem, nyilván határozat, 
de, ahogy a nevében is van, a munkaterv egy tervezet, tehát számunkra, Hivatali dolgozók részére azt a 
kötelezettséget támasztja, hogy határidőre előkészüljünk azokkal az anyagokkal, amik a tervezetben szerepelnek. 
De nyilván egy képviselő-testületi döntés, aminek a végrehajtása valamennyiünk kötelezettsége, de terv, azt azért 
tudni kell, ezért a megvalósulást több szempont is befolyásolhatja. 
 
Torzsa Sándor: Mi úgy fogadtuk a 2024. évi I. féléves munkatervünket, hogy a januári képviselő-testületi ülésre, 
bejön ennek az új intézményigazgatójáról szóló pályázat kiírása. Benne van a képviselő-testületi ülés határozatban, 
hogy kiegészült ezzel a munkatervvel azon az ülésen, amin mi itt tárgyaltunk. Azt szeretném megkérdezni, hogy 
mi volt az a körülmény, ami miatt módosítani kellett ezt a munkatervet? Miért nem sikerült behozni az igazgatói 
pályázat kiírását? 
 
Baloghné dr. Nagy Edit: Értem, nem emlékszem. Volt egy feladatlista a decemberi ülésen a FESZ átalakításával 
kapcsolatos napirendben. Az egy meggondolatlan javaslat volt, hiszen hogyha ez az előterjesztés kellőképpen nem 
tudta azt megalapozni, az átalakítás lényege az, hogy a gazdasági szervezetből egy költségvetési szervvé kell 
átalakítani ezt az intézményt. A költségvetési szervet ahhoz, hogy működni tudjon, meg kell alaptani. Az alapításkor 
annak vezetőjének, egyszemélyes vezetőjének kell lenni, az a bejegyzésnek egy feltétele. Amíg nincs költségvetési 
szerv erre a célra alapítva, addig ez az átalakítás nem tud létrejönni. Igazgató Úr, a jelenlegi Igazgató Úr vezetői 
megbízása határozott időre szól. Rajta és a másik vezetői állású munkavállalón kívül valamennyi munkavállaló 
egyfajta jogutódlásban átkerül a költségvetési szervbe mindenféle külön jogi aktus nélkül. Ezért most az új 
költségvetési szerv indulásakor, ahogyan azt mások is próbálták, azért mi tájékozódtunk, akik érintettek az 
átalakításban, az egészségügyi intézmény költségvetési szervvé történő átalakításában, erre a jogszabály 
lehetőséget ad, hogy pályáztatás nélkül erre a helyzetre figyelemmel a Képviselő-testület a pályázat lebonyolításáig 
igazgatót nevezzen ki. A gazdasági igazgatói pozícióval az a helyzet alakult ki, hogy ahogyan azt a Képviselő-
testület tudomásul vette, a gazdasági igazgató lemondott, tehát mindenképpen szükséges új gazdasági igazgató 
kinevezése, és ezt pályázat útján tudja a Képviselő-testület megvalósítani Azért nem értem, hogy az a feltételezés, 
hogyha egy ilyen pályázat kiírásra kerül, annak a lebonyolíthatósága arra a határidőre, hogy a költségvetési szerv 
bejegyzést nyerjen, azért az kétséges. 
 
Torzsa Sándor: Köszönöm Jegyző Asszony a választ. Két dolog van, amit nem pontosan értek. Tehát egy 
pályázatot ki lehet írni úgy is, hogy most ideiglenesen megbízzuk a jelenlegi igazgatót, és addig tart ez az ideiglenes 
megbízatása, ameddig a pályázat le nem zárul. Lehet ilyen típusú döntést is hozni. Tehát nem értem pontosan, 
hogy miért nem lehet kiírni. Viszont akkor van egy másik dolog, amit nem értek, hogyha a jogutódlás megtörténik, 
akkor dr. Mechler András szerződése ez alapján a javaslat alapján 2024. április 1-től egészen október 31-ig történik. 
Tehát ha jogutódlás van, és határozott idejű a szerződése dr. Mechler Andrásnak, akkor miért szükséges ez? Miért 
jár neki le előbb a megbízása, mint egyébként, hogyha a jogutódlás szerinti határidőben járna le? 
 
Baloghné dr. Nagy Edit: A magasabb vezető állású munkavállalók kivételével, tehát az ő szerződésük ezzel a 
jogutódlással nem egy automatizmusban kerül át a költségvetési szervhez. Ez egy jogszabályi előírás, most ennek 
az értelmét lehet-e vitatni, de az Igazgató Úrral is beszéltük, hogy erre a magasabb vezetői megbízásra a pályázatot 
ki fogjuk írni, és nyilván a lehető legrövidebb időn belül a Képviselő-testület elé fogjuk terjeszteni. Ha így kérdezi 
Elnök Úr, akkor az ebben a ciklusban fog történni. 
 
Torzsa Sándor: Nekem már csak egy kérdésem van, és ígérem, befejezem. Most ez egy nagyon speciális ciklus 
lesz, mert az önkormányzati választások megtörténnek a nyáron, ennek a Képviselő-testületnek a mandátuma 
valahogy október környékén fog lejárni. Abban az időszakban van-e olyan jogi kitétel, hogy a Képviselő-testületnek 
van-e valami korlátozott döntési jogköre, vagy tudunk dönteni? 
 
Baloghné dr. Nagy Edit: A jelenlegi Képviselő-testület képviselőinek mandátum október 1-ig szól, az az 
Alaptörvény 2022. évi változtatásával történt. Tehát nem október 13-ig vagy az azt követőig, hanem október 1-ig. 
Egyébként a Képviselő-testület működése zavartalan, tehát minden jogi korlát nélküli. Tehát a Képviselő-testület 
mandátuma október 1-ig áll fenn. 
 
Torzsa Sándor: Rendben van.  
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Dr. Mechler András: Képviselő Úr kérdésére azt a választ tudom adni, hogy a munkavállalóinkat folyamatosan 
tájékoztatjuk ennek az átalakulásnak a fontosabb, őket érintő lépéseiről. Az Államháztartási Törvény részletesen 
szabályozza, hogy milyen tájékoztatási kötelezettségeknek, milyen határidőn belül kell eleget tennünk. Ami az ő 
esetükben egy megnyugtató dolog, hogy semmilyen vonatkozásban nem érinti a jogviszonyukat, tehát maradnak 
egészségügyi szolgálati jogviszonyban, nem érinti a bérezésüket, gyakorlatilag ugyanúgy megy tovább, és nekünk 
az is a dolgunk, a menedzsmentnek, hogy a dolgozók ebből ne érezzenek semmit, hogy április 2-tól egy formájában 
megváltozott szervezetben dolgoznak. 
 
Zombory Miklós: Kihasználom azt a lehetőséget, hogy Jegyző Asszony és Aljegyző Úr is jelen van. Beleolvastam 
tegnap ebbe az egész átalakulásba, engem egy dolog érdekelne, hogy tulajdonképpen Dr. Mechler András 
igazgató úrnak a most érvényen lévő munkaszerződése 2025. augusztusban jár le?  Akkor „ez elvész”, mint a rossz 
pénz, amit bedobok az automatába? 
 
Gyurákovics Andrea: Segítek, közben kikerestem, a decemberi jegyzőkönyv 47. oldalának a lap alja, Baranyi 
Krisztina: ”módosítanám az előterjesztést azzal, hogy minden feladat az Ügyvezető Igazgató Úr felelőssége, 
feladata.  A helyzetet ő ismeri, meg tudja oldani, bízzuk rá. Egyébként átmeneti időre ki lesz nevezve, és addig tart 
a mandátuma, amíg a kiírt pályázat eredményes nem lesz. A kiírt pályázat a jogszabályok szerint az intézmény 
vezetőjére és gazdasági igazgatójára is ki fog terjedni".   
 
Zombory Miklós (Ügyrend): Feltettem egy kérdést, mivel kihasználtam azt a lehetőséget, hogy a bizottsági ülésen 
jelen van a Jegyző Asszony és az Aljegyző Úr. Azt a kérdést, hogy az Igazgató Úrnak a munkaszerződése a mai 
napon még 2025. augusztusig szól, akkor jár le. Akkor ez elvész, mint a rossz pénz?  
 
Torzsa Sándor: Bocsánat, nem akarom átvenni Jegyző Asszonynak a szerepét, nem is állna nekem jól, de 
szerződés nem vész el, csak átalakul, és ez a jogszabályoknak a magasabb vezetői szerződésekre ez a jogutódlás 
nem vonatkozik, ezt Jegyző Asszony elmondta az előbbi válaszában, tehát ez számomra értelmezhető volt. 
További kérdés, észrevétel nincs, kérem, szavazzunk a 14/2024. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 5/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
14/2024. sz. – ”Javaslat a Ferencvárosi Egészségügyi Szolgálat Alapító okiratának elfogadásával történő 
megalapítására, a megalakuló költségvetési szerv vezetőjének átmeneti megbízása valamint az új költségvetési 
szerv gazdasági igazgatói (magasabb vezetői) feladatok ellátására vonatkozó pályázati kiírás elfogadása” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
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4./ A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési intézmények 
(óvodák) és a Ferencvárosi Egyesített Bölcsődei Intézmények 2024. évi nyári és téli nyitvatartási rendje, 
valamint a 2024. évi munkaszüneti napok miatt áthelyezett munkanapok ügyelete 

5/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Torzsa Sándor: Kérdezem, hogy van-e kérdés, hozzászólás? Nincs. Kérem, szavazzunk az 5/2024. sz. 
előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 6/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 
5/2024. – ” A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési intézmények 
(óvodák) és a Ferencvárosi Egyesített Bölcsődei Intézmények 2024. évi nyári és téli nyitvatartási rendje, valamint 
a 2024. évi munkaszüneti napok miatt áthelyezett munkanapok ügyelete” című – előterjesztést. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

       (8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó ÁkosTávol 
 
 
5./ Döntés a Fővárosi Szolidaritási Alap 2023 felhívására történő pályázatok benyújtásáról 

15/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Torzsa Sándor: Szeretném jelezni, hogy 2023. van a címbe beleírva. Az biztos, hogy 2023. és nem 2024? Jó a 
2023. Kérdés, észrevétel nincs. Emlékeztetem a bizottsági tagokat, hogy a múltkori pályázattal kapcsolatban itt 
nagyon heves kritikákat fogalmazott meg a Bizottság. Sok észrevétel volt, és az eredmények fényében nem is 
nagyon sikerült pénzt elnyerni. Sajnos kár, hogy nem fogadták meg az akkori kollégák a Bizottságnak a javító 
szándékú javaslatait. Most is vannak, én látok olyan pontokat ezeknél a pályázatoknál, amelyek erőteljesen 
kérdőjelesek. Azt gondolom, hogy fölösleges is elmondani talán ezeket a javaslatokat, mert a múltkorinál sem 
nagyon volt egyeztetés azokkal, akik értenek ehhez csak egyszerűen elénk jött egy ilyen pályázat. Így ugyanúgy 
csak sok sikert tudok kívánni a pályázathoz, hogy nyerjen, de azért ezek a pályázatok, talán a második, de az 
elsőnél kis esélyt látok arra, hogy sikeres lesz. Majd talán egyszer lesz olyan szakmai vezetés, ami képes lesz 
olyan pályázatot összetenni, ami...Na, mindegy is, hagyjuk ezt a részét. További kérdés, hozzászólás nincs, kérem, 
szavazzunk a 15/2024. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 



9 

 

ESZSICB 7/2024. (I.29.) sz. 
Határozat 

Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 
15/2024. – ”Döntés a Fővárosi Szolidaritási Alap 2023 felhívására történő pályázatok benyújtásáról” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

    (5 igen, 3 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Jancsó Andrea Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Illyés Miklós                                                                         Tartózkodott 
Kelemen László                                                                   Tartózkodott 
Zombory Miklós                                                                   Tartózkodott 
Deutsch László                                                                    Távol 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 

 
Torzsa Sándor: Azt hangsúlyozom, hogy sok sikert kívánok. 
 
 
6./ FESZGYI számára iroda tervezése a Márton utca 8. épület-felújítás keretében 

12/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Torzsa Sándor önkormányzati képviselő 

 
Illyés Miklós: Valamikor az előző ciklusban volt egy felmérés, mert felmerült akkor is, hogy az Üllői útról a 
FESZGYI-nek ezt az alapellátási egységét át kellene helyezni. A Liliom u. 8-ban volt egy ilyen, amelyik a FESZGYI 
számára is elfogadható volt. Most látom, hogy egy másik előterjesztés van, lehet, hogy itt inkább a Márton u. 8. 
szám alatt lakások kellenének, hiszen szűkében vagyunk a lakásoknak, és inkább azokat kellene kialakítani, és 
még egyszer megvizsgálni a lehetőségét a Liliom utcai földszinti ingatlannak, amit az akkori FESZGYI vezetés 
támogatott. 
 
Döme Zsuzsanna: Az biztos, hogy a család- és gyermekjóléti központ katasztrofális helyzetben van a jelenlegi 
épületben, és itt valamilyen változásra van szükség ilyen szempontból. Örültem is, hogy elindult erről egy 
gondolkodás. Igazából csak arra kérdeznék rá, hogy a FESZGYI többi telephelyén meglévő problémákkal 
szándékozik-e foglalkozni a későbbiekben? Mert itt elindult erről egy komplex gondolkodás, a FESZGYI összes 
olyan telephelyével és ellátási funkciójával kapcsolatos nem megfelelő változtatása nagyobb területre, ideálisabb 
helyre elkerülő épületekből egy komplex gondolkodás. Itt azért a család- és gyermekjóléti központon túl is jó pár 
más hasonló változásra van szükség. Nem lenne-e szerencsésebb ezeket az összes ferencvárosi ingatlan, akár itt 
az említett Liliom utca 8. számmal együtt, akár a többi ilyen igénnyel együtt kezelni? Itt irodák, foglalkozó helyiségek 
vannak, azt javasolnám, hogy erről egy komplexebb és a FESZGYI összes telephelyét érintő anyag szülessen, és 
így történjenek ilyen változások. 
 
Torzsa Sándor: Köszönöm szépen Alpolgármester Asszony kérdését, ez kicsit meglepő kérdés. Tudja, hogyha 
majd Alpolgármester leszek, és nekem hatásköröm lesz erre a területre és 5 évem, akkor biztos vagyok benne, 
hogy nem egyéni képviselők fognak ilyen típusú megoldási javaslatokat tenni, meg az intézmények működésével 
kapcsolatos megoldási javaslatokat tenni, hanem ahogy Alpolgármesternek szokott általában ez a kötelessége és 
feladata lenni, hiszen neki van meg hozzá a megfelelő jogköre és hatásköre. De nem vagyok Alpolgármester, így 
szorgalomból megtettem ezt a javaslatot, és köszönöm szépen, hogyha most már így 5 év után ezt a koncepciót, 
amiről beszél, csak beszél, csak beszél, végre beterjeszti a Képviselő-testület elé. Most per pillanat erre az egy 
irodára tettük meg a javaslatot. Nyilván Alpolgármester Asszony nem tudja, de a Ferencvárosi 
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Intézményüzemeltetési Központ felmérte az összes telephelyet, és ennél a telephelynél megállapították azt, ami 
egyébként sürgősen megoldásra sarkallt engem, hogy ihatatlan a víz, olyan súlyosan ólomszennyezett a csapból 
kifolyó víz, hogy ott nem lehet fogyasztani a vizet. Tehát muszáj erre valamilyen lépést tennünk. Önnek nem kell 
gondolom elmondani azt, hogy az Önkormányzatnak az anyagi helyzete roppant kifeszített, tehát egy olyan 
megoldást kell találni, ami relatíve gyors, olcsó, jó minőségű, és ezt a megoldási javaslatot tudtam előállítani. De 
még egyszer mondom, ez egy egyéni képviselőnek a feladata. További kérdés, hozzászólás nincs, kérem, 
szavazzunk a 12/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 8/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 
12/2024. – ”FESZGYI számára iroda tervezése a Márton utca 8. épület-felújítás keretében” című – előterjesztést. 
Határidő: 2024. január 30. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

                (7 igen, 2 nem) 
A szavazásban 9 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Illyés Miklós                                                                          Nem 
Zombory Miklós                                                                    Nem 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
 
 

7./ Javaslat a 10. sz. háziorvosi körzet működtetésére 
 Sz-1/2024. sz. előterjesztés 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Torzsa Sándor: Itt van a határozati javaslatban egy kipontozott rész, amire javaslatot kell a Bizottságnak tennie. 
Megkérdezem a FIDESZ frakcióját, hogy javasolnának-e egy tagot? Nem. Javaslom Kelemen Lászlót a 
Bizottságba. Más javaslat nincs, Kelemen László jelzi, hogy számára megtiszteltetés ez a feladat. További kérdés 
hozzászólás nincs, kérem, szavazzunk az Sz-1/2024. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 9/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
1.) Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottsága úgy dönt, hogy a tartósan betöltetlen, 
Ferencváros közigazgatási területén lévő alapellátási körzetek meghatározásáról szóló 13/2017. (IV.25.) 
önkormányzati rendelet 1. sz. mellékletében meghatározott területi ellátási kötelezettségű 10. sz. háziorvosi körzet 
működtetésére a Sz-1/2024. sz. előterjesztés melléklete szerint pályázatot ír ki, és felkéri a polgármestert, hogy 
gondoskodjon a pályázat meghirdetéséről. 
Határidő:30 nap 
Felelős:Baranyi Krisztina polgármester 
2.) Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság úgy dönt, hogy a 10. sz. háziorvosi körzet 
praxisjogának megszerzésére meghirdetett pályázat Bizottság által történő elbírálását megelőzően, a beérkezett 
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pályázati anyagokat 4 tagú javaslattevő bizottság előzetesen véleményezi, majd döntésre előkészíti a Bizottság 
számára. A javaslattevő bizottság tagjai közé az alábbi személyeket választja: 
- Torzsa Sándor, az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elnöke 
- dr. Jelinek Benjamin Gábor, budapesti háziorvosi kollegiális szakmai vezető, orvos-igazgató FESZ  
- Baloghné dr. Nagy Edit címzetes főjegyző 
- Kelemen László (Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság által delegált 1 fő) 
a javaslattevő bizottság tagjai részére tiszteletdíjat nem állapít meg. 
Határidő:2024. január 29. 
Felelős:Torzsa Sándor elnök 
                                                                                                                                                   (8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
Zombory Miklós                                                                   Távol 
 
8./ Szociális alapon bérbeadott lakás elidegenítése 

 Sz-14/2024. sz. előterjesztés 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Torzsa Sándor:,Itt a Bizottság csak véleményez, a döntést a Gazdasági és Közbeszerzési Bizottság hozza meg. 
Egy 75 négyzetméteres lakásról van szó, viszonylag régóta, 1995 óta bérli az illető a lakást. Kérdés, hozzászólás 
nincs, kérem, szavazzunk a Sz-14/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 10/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság elfogadásra javasolja Gazdasági és Közbeszerzési 
Bizottság részére az Sz-14/2024. sz. „Szociális alapon bérbeadott lakások elidegenítése” című előterjesztést L. I. 
és H. F. bérlők vonatkozásában. 
Határidő: 2024. január 29. 
Felelős: Torzsa Sándor elnök 

(9 igen, egyhangú) 
A szavazásban 9 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
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9./ Személyi térítési díj méltányossági kérelme 
Sz-2/2024. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Torzsa Sándor: Van-e kérdés, észrevétel? Nincs, kérem, szavazzunk az Sz-2/2024. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
ESZSICB 11/2024. (I.29.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális Sport Ifjúsági és Civil Bizottság a FESZGYI általános igazgatóhelyettese által beküldött 
és támogatott kérelem ügyében Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata Képviselő-testületének 
a személyes gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátásokról szóló 24/2011. (IX.26.) rendelet 26. § (1) 
bekezdése alapján úgy dönt, hogy L. L.-né…………………………………. szám alatti lakos szállítással történő 
szociális étkezésért és a házi segítségnyújtásért fizetendő személyi térítési díját a kérelmező szociális 
válsághelyzetére tekintettel 2023. november 01-től a térítési díj soron következő felülvizsgálatáig elengedi. 
Határidő: 2024. január 29. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

                (9 igen, egyhangú) 
A szavazásban 9 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Illyés Miklós Igen 
Jancsó Andrea Igen 
Kelemen László Igen 
Péter Lajos Igen 
Takács Zoltán Igen 
Torzsa Sándor Igen 
Vida Barbara Igen 
Zombory Miklós Igen 
Haladi-Bús Balázs                                                               Távol 
Sajó Ákos                                                                            Távol 
 
 
 
Torzsa Sándor: Nagyon szépen köszönöm mindenkinek a munkát, a nyílt ülést 13.49 órakor bezárom. 
 
 

k.m.f. 
 

 
 Torzsa Sándor 
 elnök 
  Zombory Miklós 
   bizottsági tag 
 
 
 
Benkő Irén Erzsébet 
jegyzőkönyvvezető 


